

## Curriculum Vitae

prof. Dr. Rahim Abdullah Jebur Al-Zubaidi

/Al-Mustansiriya University - College of Education

Mobile: 07901296173

Email: RAHIM6340@YAHOO.COM

### Introductory summary

---

.Short words, not short paragraphs, in addition to some professional experiences

Prof. Dr. Rahim Abdullah Jabr holds a doctorate in educational psychology at the College of Education, Al-Mustansiriya University

---

#### Academic certificates:

---

Ph.D. #1: in 2008 •

M.Sc. #2: In 2003 •

B.Sc. #3: In 2000 •

#### Academic Awards and Honors

---

1-obtaining (7) letters of thanks from His Excellency the Minister of Higher Education

2-Obtaining (9) letters of thanks from the president of the university

3-Obtaining (11) letters of thanks from the Dean of the College of Education

4-Obtaining (22) letters of thanks from different Iraqi colleges and universities

#### : Academic and Teaching Experience:

---

1-Teaching all subjects of psychology

2-Preparing educational and psychological research

3-Preparing cultural and social lectures in different fields

4-Evaluating more than (40) master's thesis and doctoral thesis in 5educational psychology from various Iraqi universities

6-Giving lectures in the Unit of Educational Qualification Methods

7-Supervising a number of master's theses and doctoral theses •

8-Discussing more than (46) master's thesis and doctoral thesis in various Iraqi universities •

**Undergraduate studies Postgraduate studies**

<b>.The subjects he taught</b>	<b>:Courses Taught</b>
1-educational psychology 2-Learning theories 3-Learn to think 4-Scientific Research Methods 5-Performance appraisal	2-Educational psychology 3-Developmental Psychology 4-Scientific research methodology 5- Measurement and evaluation 6-Personal psychology

**:Professional affiliation or associations**

1-Committees of a member of the cultural committee in the department •

( 2-Member of the Seminar Committee for Postgraduate Students (Masters •

3-Member of the Acquisition Committee •

4-Member of the Scientific Committee •

5-Member of the Examination Committee •

**Published Research:**

1-The culture of violence - non-violence and its relationship to the stress of life after the war, Journal of Educational and Psychological Sciences, 2012, No. 69, University of Baghdad

2-Psychological exhaustion among university students, Journal of the College of Basic Education, 2011, Issue 332, Al-Mustansiriya University

3-Spiritual intelligence and its relationship to psychological adjustment among university students, College of Education / Eighteenth Scientific Conference, 2011, Volume One, Al-Mustansiriya University.

4-Intellectual terrorism and its relationship to social values among university students, College of Education / Nineteenth Scientific Conference, 2012, Volume Two, Al-Mustansiriya University.

5-Information processing methods and its relationship to psychological stress among university students, Al-Ustad Magazine, 2011, No. 193, University of Baghdad, College of Education, Ibn Rushd.

6-The existential meaning of life for university students. College of Basic Education / Fifth International Scientific Conference, 2012, Issue 1, University of Babylon.

7-Emotional reassurance and its relationship to patience among university students, College of Education / Fifth International Scientific Conference, 2013, No. 1, University of Al-Muthanna.

8-Psychological counseling in dealing with rebellion among adolescents and young adults. College of Education / The First International Scientific Conference of the Department of Psychological and Educational Counseling, 2012, Issue 1, Al-Mustansiriya University.

9-Psychological abuse and its relationship to withdrawal behavior among primary school students, College of Education / Twentieth Scientific Conference, 2013, Volume 2, Al-Mustansiriya University.

10-Self-organization of learning among university students. The Third Annual Conference of the Continuing Education Center, 2013, University of Basra.

11-Intellectual stress and its relationship to the fear of paralysis among middle school students. Al-Mustansiriya University Journal of Arts 2015

12-The psychological effects of the ISIS terrorist war on the children of Iraq. The Seventh International Scientific and Cultural Forum Altaf Conference.

13-Environmental awareness among university students. The Fourth International Scientific Conference, University of Basra.

14-Psychological security and its relationship to the professional performance of primary school teachers. The Fifth Conference for Teacher Preparation, Umm Al-Qura University, College of Education in Saudi Arabia.

15-Terrorism and its effects on psychological migration on the Iraqi people. The Second Virtue Party Conference 2016.

16-Electronic aggression against university students. The Twenty-Second Conference of the College of Education, Al-Mustansiriya University 2016

17-Preferred behavioral traits of middle school teachers from the point of view of principals and students in middle schools. Sixth Conference, University of Babylon.

18-The relationship of psychological comfort and self-awareness among university students. Wasit University Conference.

19-Social Emotional Efficiency among University Students, a research published in the Professor's Journal, College of Education, Ibn Rushd, University of Baghdad.

20-Identity Styles for University Students, Journal of the College of Education, Al-Mustansiriya University.

21-Decision-making methods for university students. Journal of the College of Education, Al-Mustansiriya University.

22-The future memory of university students, research published in the Journal of the College of Education at Al-Mustansiriya University.

23-Terrorism and its effects on the psychological migration of displaced Iraqi women (a field study), a research published in the magazine Our Family, the Family Counseling Center, the General Secretariat of the Hussainiya Holy Shrine.

24-The relationship of the above comprehension with the working memory of university students, a research published in the Journal of the College of Education, University of Wasit.

25-Knowledge curiosity and its relationship to enjoying life among teachers of Baghdad Governorate, a research published in the Journal of the College of Education, Al-Mustansiriya University.

26-Emotional fatigue among teachers of Baghdad governorate, published research in the College of Education at Al-Mustansiriya University.

27-Citizenship and belonging to the homeland between generations (a field study(

28-Academic anxiety among graduate students

29-Anxiety about academic competition among distinguished and non-distinguished students in secondary schools

---

**Skills development:**

1-Participation in more than 27 local conferences

2-Participation in more than 12 international conferences

3-Participation in 7 human development courses

معتد /// السيرة الذاتية

أ.د. رحيم عبدالله جبر الزبيدي

الجامعة المستنصرية – كلية التربية

Mobile: 07901296173

Email: RAHIM6340@YAHOO.COM

ملخص تعريفي:

- كلمات مختصرة وليس فقرات مختصرة اضافة الى بعض الخبرات المهنية.  
الأستاذ الدكتور رحيم عبدالله جبر حاصل على شهادة الدكتوراه في علم النفس التربوي تدريسي في كلية التربية الجامعة المستنصرية

#### الشهادات الدراسية:

- #1: Ph.D. في 2008
- #2: M.Sc. في 2003
- #3: B.Sc. في 2000

#### الجوائز والتكريم الأكاديمي

- 1- الحصول على (12) كتب شكر من معالي وزير التعليم العالي
- 2- الحصول على (14) كتب شكر من السيد رئيس الجامعة
- 3- الحصول على (13) كتب شكر من السيد عميد كلية التربية
- 4- الحصول على (27) كتاب شكر من كليات وجامعات عراقية مختلفة

#### الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- 1- تدريس كافة مواضيع علم النفس
- 2- اعداد البحوث التربوية والنفسية
- 3- اعداد محاضرات ثقافية واجتماعية في ميادين مختلفة

- 4-تقويم اكثر من (40) رسالة ماجستير واطروحة دكتوراه في علم النفس التربوي من مختلف الجامعات العراقية
- القاء محاضرات في وحدة طرائق التاهيل التربوي
- الاشراف على عدد من رسائل الماجستير واطاريح الدكتوراه
- مناقشة اكثر من (46) رسالة ماجستير واطروحة دكتوراه في مختلف الجامعات العراقية

#### المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
1-علم النفس العام	المواد التي قام بتدريسها.
2- علم النفس التربوي	1- علم النفس التربوي
3- علم نفس النمو	2- نظريات التعلم
4-مناج البحث	3- تعلم التفكير
5-العلمي	4- مناهج البحث العلمي
قياس	5- تقويم الاداء
وتقويم	
6- علم نفس الشخصية	

#### الانتساب المهني او الجمعيات:

- لجان عضو اللجنة الثقافية في القسم
- عضو لجنة سمنار لطلبة الدراسات العليا (الماجستير)
- عضو لجنة استلال
- عضو اللجنة العلمية
- عضو اللجنة الامتحانية

#### المنشورات العلمية

البحوث المنشورة:

- 1- ثقافة العنف – اللاعنف وعلاقته بضغوط الحياة ما بعد الحرب مجلة العلوم التربوية والنفسية، 2012، العدد 69، جامعة بغداد
- 2- الانهك النفسي لدى طلبة الجامعة، مجلة كلية التربية الأساسية، 2011، العدد 332، الجامعة المستنصرية
- 3- الذكاء الروحي وعلاقته بالتوافق النفسي لدى طلبة الجامعة، كلية التربية / المؤتمر العلمي الثامن عشر، 2011، المجلد الأول، الجامعة المستنصرية .
- 4- الإرهاب الفكري وعلاقته بالقيم الاجتماعية لدى طلبة الجامعة، كلية التربية / المؤتمر العلمي التاسع عشر، 2012، المجلد الثاني، الجامعة المستنصرية .
- 5- أساليب معالجة المعلومات وعلاقته بالضغوط النفسية لدى طلبة الجامعة، مجلة الأستاذ، 2011، العدد 193، جامعة بغداد كلية التربية ابن رشد.
- 6- المعنى الوجودي للحياة لدى طلبة الجامعة. كلية التربية الأساسية / المؤتمر العلمي الدولي الخامس، 2012، العدد 1، جامعة بابل.
- 7- الطمانينة الانفعالية وعلاقتها بالصبر لدى طلبة الجامعة كلية التربية / المؤتمر العلمي الدولي الخامس، 2013، العدد 1، جامعة المثنى.
- 8- الارشاد النفسي في معالجة التمرد لدى المراهقين والشباب، كلية التربية / المؤتمر العلمي الدولي الأول لقسم الارشاد النفسي والتربوي، 2012، العدد 1، الجامعة المستنصرية .
- 9- الإساءة النفسية وعلاقتها بالسلوك الانسحابي لدى تلاميذ المرحلة الابتدائية، كلية التربية / المؤتمر العلمي العشرون، 2013، المجلد 2، الجامعة المستنصرية.
- 10- التنظيم الذاتي للتعلم لدى طلبة الجامعة. مؤتمر مركز التعليم المستمر السنوي الثالث، 2013، جامعة البصرة.
- 11- الاجهاد الفكري وعلاقته بالخوف من النشل لدى طلبة المرحلة الإعدادية . مجلة الاداب الجامعة المستنصرية 2015
- 12- الاثار النفسية لحرب الارهاب الداعشي على اطفال العراق . مؤتمر ملتقى الطف العلمي والثقافي الدولي السابع.
- 13- الوعي البيئي لدى طلبة الجامعة. المؤتمر العلمي الدولي الرابع جامعة البصرة.
- 14- الامن النفسي وعلاقته بالاداء المهني لدى معلمي المدارس الابتدائية . المؤتمر الخامس لاعداد المعلم جامعة ام القرى كلية التربية في السعودية .
- 15- الارهاب واثارة على الهجرة النفسية على أبناء الشعب العراقي . مؤتمر حزب الفضيلة الثاني 2016.
- 16- العدوان الالكتروني على طلبة الجامعة . المؤتمر الثاني والعشرون كلية التربية الجامعة المستنصرية 2016



- 17- السمات السلوكية المفضلة لدى تدريسي المرحلة الإعدادية من وجهة نظر المدراء والطلبة في المدارس الإعدادية. المؤتمر السادس جامعة بابل.
- 18- علاقة الراحة النفسية بالوعي الذاتي لدى طلبة الجامعة. مؤتمر جامعة واسط.
- 19- الكفاءة الانفعالية الاجتماعية لدى طلبة الجامعة بحث منشور في مجلة الأستاذ كلية التربية ابن رشد جامعة بغداد .
- 20- أساليب الهوية لدى طلبة الجامعة مجلة كلية التربية الجامعة المستنصرية .
- 21- أساليب اتخاذ القرار لدى طلبة الجامعة مجلة كلية التربية الجامعة المستنصرية .
- 22-الذاكرة المستقبلية لدى طلبة الجامعة ، بحث منشور مجلة كلية التربية في الجامعة المستنصرية .
- 22- الارهاب واثاره على الهجرة النفسية لدى المرأة العراقية المهجرة ( دراسة ميدانية ) بحث منشور في مجلة اسرتنا مركز الارشاد الاسري الامانة العامة للعتبة الحسينية المقدسة.
- 23- علاقة ما فوق الاستيعاب بالذاكر العاملة لدى طلبة الجامعة بحث منشور في مجلة كلية التربية جامعة واسط.
- 24- الفضول المعرفي وعلاقته بالاستمتاع بالحياة لدى معلمي محافظة بغداد بحث منشور في مجلة كلية التربية الجامعة المستنصرية.
- 25- الاعياء الانفعالي لدى معلمي محافظة بغداد بحث منشور في كلية التربية في الجامعة المستنصرية.
- 26- المواطنة والانتماء للوطن بين الاجيال ( دراسة ميدانية )
- 27- القلق الاكاديمي لدى طلبة الدراسات العليا
- 28- قلق التنافس الدراسي لدى الطلبة المتميزين وغير المتميزين في المدارس الثانوية
- 29- ادراك المخاطر وعلاقتها بالاتزان الانفعالي لدى طلبة الجامعة .
- 30- تصنيف الذات لدى طلبة الجامعة .
- 31 الشعور بالذات الخاصة لدى طلبة الجامعة.

- 32-الوضوح الانفعالي لدى طلبة الجامعة .
- 33-قلق التنافس الدراسي لدى الطلبة المتميزين وغير المتميزين في المدارس الثانوية.
- 34-الاسناد الاجتماعي لدى الطلبة المتميزين وغير المتميزين في المدارس الثانوية.
- 35-ضبط الذات لدى طلبة الجامعة .
- 36-الشخصية (السميكة- النحيفة) لدى طلبة الجامعة
- 37-الاستبعاد الاخلاقي وعلاقته بالتوجه نحو التطرف لدى طلبة الجامعة .
- 38-الحرب الناعمة واثارها النفسية على الفرد والمجتمع .
- 39-لانهماك الديني وعلاقته بالاتجاه نحو التطرف لدى طلبة الجامعة.
- 40- الاطمئنان النفسي وعلاقته بالصبر لدى طلبة الجامعة
- 41- علاقة السلوك الفوضوي بالفشل الاكاديمي لدى طلبة الجامعة.

---

### تطوير المهارات:

- 1- مشاركة بأكثر من 29 مؤتمر محلي
- 2- المشاركة بأكثر من 13 مؤتمر دولي
- 3- المشاركة 9 دورات تنمية بشرية .

النشاطات الاخرى :

- 1- اللقاء محاضرات نفسية واجتماعية داخل الجامعة وخارجها  
حول الاحداث المختلفة التي يمر بها البلد سواء كانت اجتماعية  
او نفسية او اقتصادية او امنية او سياسية .
- 2- اجراء لقاءات نفسية واجتماعية مستمرة في اغلب القنوات  
الفضائية العراقية والعربية والاسلامية.